
Frå Raudt Alver  

Raudt Alver har deltatt på folkemøta på Rossland skule, Knarren i Knarvik, Strilatun på 
Seim, Nordhordlandshallen  og gått i fakkeltog ved Holme. I tillegg har vi hatt fleire 
interne møta om tema så flygande er godt forankra blant våre medlemmar. 

Da er med stor misnøye me ser på planane om 420kv traseane som er foreslått av 
Statnett igjennom Alver kommune. Me be grunnar da I følgande perspektiva: 

 

1. Traseforslagane går igjennom/grensa Heltveit-Bjørge naturreservat. 
2. Statnett har bere gjort utgreiing i forhold til natur på traseval 1. som vises på NiN, 

kartlegging ifm. konsekvensutredning for kabelalternativ(datert 8 desember 
2024). Dette fram står som ei urovekkjande føregriping av konklusjonen, som i 
realiteten bør liggje hos dykk i forvaltningsorganet, ikkje hos utbyggjar.  

3. Ifølgje spørjeundersøkingar frå 2019 er friluftslivet i Alver kommune ein av dei 
viktigaste kvalitetane for innbyggjarane, der 30 % oppgir at dei er svært godt 
nøgde og 47 % er godt nøgde. Store og dominerande kraftmaster vil i vesentleg 
grad påverke innbyggjarane si naturoppleving.  

4. Me ser og at alternativare stort sett stridar i mot vedtaket frå vestland fylkesting 
PS 31/22 Sjø- og jordkabel eller monstermaster (luftspenn)? Dar følgande vart 
einstemmig vedtatt, noko som understrekar den breie politiske einigheita om 
saka:  
1. Vestland fylkesting går inn for at jord- og sjøkabel skal utgreiast som eit reelt 
alternativ på lik linje med luftspenn i samband med bygging av nye 
kraftleidningar. 

5. Nordhordland Biosfæreområde er det første i sitt slag i Noreg og vart tildelt 
denne statusen på bakgrunn av ein berekraftig forvaltning av kulturlandskapet i 
balanse med næringsinteresser og naturomsyn. Statnett sine planar fram står 
som ei tilsidesetting av desse omsyna. 

6. Vi merkar oss at  dykk i NVE har justert prognosane for kraftbehovet i regionen, 
noko som kan tyde på at det reelle behovet for ei ny kraftleidning til Kollsnes bør 
vurderast på nytt. 
 
 

På bakgrunn av dette støttar vi vidare utgreiingar av alternativ 6.1, samt bruk av kabel i 
sjø og jord som eit generelt prinsipp for kraftleidningar i området. Vi håpar at dei 
ovannemnde innvendingane vert tatt på alvor og imøteser vidare dialog i saka. 

Med venleg helsing, 
Raudt Alver 



 


